
2 Rijnstroom 
2.1.RS Vaststelling Bestemmingsplan, Exploitatieplan en Beeldkwaliteitskader Schuytgraaf 
Tijd: 19.30 uur - 20.30 uur Fase: informatief/meningsvormend 
 
 
Inspreektekst Joost Kaptein namens voormalig wijkplatform Schuytgraaf en wijkvereniging 
Schuytgraaf 
 
Bijna zes jaar geleden heb ik tegenover het vorige college mijn zorgen geuit over de ontwikkeling van de 
wijk Schuytgraaf. Hiervoor kreeg ik van de gemeenteraad veel bijval. De toenmalige wethouder had 
zojuist een overeenkomst over de ontmanteling van de GEM gesloten en heeft die handschoen 
opgepakt en samen met bewoners plannen gemaakt voor voorzieningen in ons leefgebied. Nu sta ik hier 
als vertegenwoordiger van voormalig wijkplatform Schuytgraaf en wijkvereniging Schuytgraaf en zie dat 
van die mooie plannen onder het huidige college bar weinig terecht is gekomen. Voor dit college is dat 
klaarblijkelijk voldoende argumentatie om met een veegplan ALLE door bewoners aangedragen 
voorzieningen er rücksichtslos uit te vegen. De plannen waren toch niet gerealiseerd, dus daarom 
blijkbaar overbodig. Zo’n amphitheater kan natuurlijk prima op een andere plaats in de wijk worden 
gemaakt, maar nee het past niet meer, levert niets op, dus weg ermee! 
 
Wellicht is het goed om nog even toe te lichten; Schuytgraaf is na realisatie de grootste wijk van Arnhem 
en ligt 8 km van het stadscentrum verwijderd. Je zou zeggen, leefomgeving met dito voorzieningen. 
Maar nee, Schuytgraaf is helemaal geen leefgebied maar een ouderwetse woonwijk. Een hoop huizen, 
door voornamelijk grote projectontwikkelaars neergekwakt en wat straten omdat je er anders niet 
komt. Klein voorbeeldje: bij de nieuw opgeleverde wijk ‘aan de Weide’ stopt de passerende bus niet 
eens, en waarom zou hij ook. Voorzieningen zijn in Schuytgraaf kennelijk niet nodig. Dat is natuurlijk ook 
lekker goedkoop in onderhoud, een wijk zonder voorzieningen. Als dit plan overeind blijft, verwordt 
Schuytgraaf tot de melkkoe van de gemeente Arnhem. Veel WOZ-inkomsten uit dik 6200 voornamelijk 
koopwoningen en geen onkosten aan voorzieningen. 
 
Is er dan helemaal niks in Schuytgraaf? Natuurlijk wel, een net te klein MFC waar nogal hard voor is 
gevochten, een internationale school voor een hele smalle doelgroep, een net niet kinderboerderij, een 
half af winkelcentrum en een mooi sportcomplex (van vermalen autobanden). Toch blijft er een gebrek 
aan maatschappelijke voorzieningen, bedrijfsruimtes en noemenswaardige horeca. Met name de 
maatschappelijke voorzieningen, daar ontbreekt het zeer aan. Een speeltuintje kom je hier en daar wel 
in Schuytgraaf tegen, maar trapveldjes zijn er in de buurten nauwelijks te vinden. Mijn kinderen 
voetballen op straat tussen de geparkeerde auto’s.  Veel is er voor bestaande wijken niet te verwachten, 
omdat uit antwoorden van gemeente Arnhem speeltuinen niet nodig zijn omdat in bepaalde 
woonvelden de tuinen van bewoners toch groot genoeg zijn. Een speeltuin heeft echter wel meer 
functie dan restruimtevulling met een design wipkip. 
 
Voor opgroeiende jeugd is in de wijk eigenlijk geen plek. In Beschuytgraaf worden kleine kinderen ook 
groot, maar mogen ’s avonds niet op de schoolpleinen rondhangen. De wijkagent weet echter niet waar 
ze de jonge lui dan naartoe kunnen sturen .… er is gewoonweg niets voor ze. We kunnen toch allemaal 
op onze klompen aanvoelen dat er steeds meer pubers bijkomen! Daarom is het een gotspe dat er in 
heel Schuytgraaf maar ruimte is voor 3 Jongerenontmoetingsplaatsjes. Het Oranjefonds en soortgelijke 
organisaties moeten geld neerleggen omdat gemeente Arnhem te beroerd is om een basketbalveldje te 
realiseren. Een wijkcentrum voor en door bewoners moet tot stand komen door 2 betrokken bewoners 
met medewerking van een woningcorporatie. En zo kan ik nog wel even doorgaan. 



 
Wat ons als bewoners van Schuytgraaf en burgers van Arnhem nog het meest tegen de borst stuit, is de 
manier waarom gemeente Arnhem met haar burgers om gaat. Eerst worden met hulp van bewoners 
mooie plannen gemaakt. Het uitvoeren van de plannen wordt daarna op de lange baan geschoven om 
vervolgens in een veegplan stiekem uit het bestemmingsplan te worden  geschrapt. Van tevoren geen 
enkel overleg met de bewoners die daar veel tijd en energie in hebben gestoken en alleen bij navraag 
een verongelijkt antwoord van de gemeente dat het wijzigen van de plannen in de krant heeft gestaan. 
Ik weet niet welke, maar een landelijke kwaliteitskrant was het niet. En uiteraard werd het bericht in 
een overvolle decembermaand geplaatst, vlak voor de feestdagen.  Eerst wordt je blij gemaakt met een 
dode mus, dan wordt het op de lange baan geschoven en als het dan onder het tapijt geveegd is roept 
iemand uit een ivoren toren dat ik beter de krant moet lezen. Een ander woord heb ik er echt niet voor: 
respectloos omgaan met burgers in het algemeen en met bewoners die willen participeren in deze stad 
in het bijzonder. Gemeente Arnhem volgt precies NIET het beginsel van de nieuwe Omgevingswet. 
Helpen om bewoners te laten participeren en ideeën te realiseren. Nee, het is negeren, eigen plan 
trekken zonder bewoners er überhaupt in te raadplegen. Ik heb de moeite genomen om u dit hier 
duidelijk en onomwonden kenbaar te maken, zodat u dit niet vlak voor verkiezingstijd via uw 
communicatiekanaal, de krant, hoeft te vernemen. 


